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Grundschulkinder erwerben bis zum Schuleintritt zahlreiche Fertigkeiten und Fähigkeiten im Umgang mit neuen
Medien. Notwendige Voraussetzung, um auf dieses erworbene Potenzial der Kinder im Unterricht aufzubauen, ist
ein fundiertes Wissen über ihren Mediengebrauch und ihre Mediennutzung. Im Beitrag werden Ergebnisse einer
quantitativen Studie zur Mediennutzung und zu (medialen) Freizeitaktivitäten von n = 163 österreichischen
Schulanfängerinnen und -anfängern im Kontext des familiären Medienumgangs vorgestellt.

To grow up in a media rich world and to gain experiences in a media dominated childhood lead to the
development of media literacies before children enter school. To further develop these established competences
and to use this growing potential in schools we need information about these acquired skills and the media use of
children starting school. Current findings from a quantitative study with n = 163 children from Austria provide
baseline data and explicate the use of media at home and the favorite media and leisure activities of six-year-olds
considering their family’s contextual background.
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